
  
Skolebestyrelsen på Espergærde Skole 

Skolebestyrelsesmøde d.23.11.22  kl. 18.30 – 21.00 – Blad nr. 05 
Mødet afholdes på Personalerummet på Mørdrupskolen 

Skoleåret 2022-2023 
 
Deltagere:Tue Wethje, Henriette Csáder Andreasen, Emil Risbjerg Nielsen, Sisse Gry Olsen, Gry Veste-
rager Christensen, Jacob Arent, Michae Brun, Erik Sejsbo, Team V vakant, Harun Avdal  (byrådsrepræ-
sentant), , Silas Hyldtoft (7B) (Elever), Sanne H. Skovsgaard og Elisabeth Hayes (medarbejderrepræ-
sentanter). 
 
Deltagere derudover: Skoleleder Andreas Elkjær og souschef Jan Mardahl / souschef Morten Sylvest 
 
Mødeleder: Andreas Elkjær 
 
Afbud/fraværende: Sanne H. Skovsgaard, Harun Avdal, Henriette Csáder Andreasen, Tue Wethje 
 
Suppleanter:Jesper Carlsen?   
 
Bemærkning: Husk at melde afbud til Connie Klintenberg ( ckl37@helsingor.dk ) , og indkaldelse af 

suppleant. 

 
 
Dagsorden   

 
Referat 

0. Mørdrupskolen 
 
Kort introduktion til Mørdrupskolen / Morten 
 

 
Morten giver en kort præsentation af 
Mørdrupskolen.  

00.Elevrådet 
 

Elevrådet orienterede om blandt an-
det:  
Snak om arrangementer, besøg af 
kræftens bekæmpelse, fordrag om 
vold i hjemmet, afventer besøg fra 
TUBA (pårørende til alkohol og stof-
fer). Har snakket om temaer som en-
somhed.  
Fortæller kort m de forskellige udvalg 
de deltager i. Elevrådet har deltaget i 
demokratiets dag og arbejdet med 
fremtidens skoleskemaer og ønsker til  
skoledag. 

01.Orientering  
-  

Andreas deltager i styregruppen der 
arbejder med etablering af dagtilbud 
på Mørdrupskolen. Første møde er af-
holdt. Der blev snakket trafik og ind-
retning. 
 
Tibberupskolen har fået 75.000 til 
etablering af drivhus projekt af fra pul-
jen til klimaindsatser 
 
Grydemoseskolen måtte sende en 
6.klasse hjem grundet temperaturer 
på 12-13 grader tirsdag d.22.11.22. 
 



Afdelingsleder Hanne Bjerre har opsagt 
sin stilling på Espergærdeskolen. Pro-
cessen med at finde en ny leder be-
gynder i januar. 
 
 

02. Sager til drøftelse 
 
02.a Oplæg om skolebestyrelsens arbejde 
Jacob og Sisse har efter drøftelse med skoleleder 
skrevet oplæg om skolebestyrelsens arbejde og fokus 
for de to kommende år. 
Oplægget er vedlagt som bilag. 
 
I forhold til drøftelsen bedes bestyrelsen være op-
mærksomme på bestyrelsens rolle som den politiske 
øverste ledelse af skolen, samt den volumen en be-
styrelsen kan trække på i sit arbejde.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
02.c Matrikelmøder og Skolestrukturprocessen 
Vedlagt i bilag er den præsentation center for Dagtil-
bud, Skole, Fritid og Idræt gennemgik i skolebesty-
relsesnetværket den 7. november.(Formand & Næst-
formænd) 
Præsentationens milepæle herunder er justeret efter 
skoleledermøde d.16.11. 
 
Kommende milepæle i processen er: 
 

 I næste uge sætter vi os sammen med skole-
lederne for at arbejde på den overordnede 
ramme for de involverende møder (”Sammen 
om vores skole”). Herefter vil I modtage en 
form for drejebog, som møderne kan planlæg-
ges ud fra. 
Status: Centret laver koncept for afholdelse af 
involvering af forældre, faciliterer dette en af-
ten i uge 4,5 eller 6. SKB kan afaholde egne 
lokale møder optil. 

 
 Januar/februar – afvikling af ”Sammen om vo-

res skole” møder i de enkelte skoledistrikter. 
 

 Marts/april – alle input samles op og forskel-
lige scenarier opstilles. Løbende involvering af 
skolebestyrelser i denne fase. 

 
 
Sisse fremlægger oplæg fra formand 
og næstformand. 
Ros til oplægget, og enighed om de to 
brede indsatsområder, - Trivsel og læ-
ring i fællesskaber (ES indefra) og 
Synlighed, identitet og forældresamar-
bejde (ES – udefra) 
 
Bestyrelsen drøfter forskelige mulighe-
der for fokuspunkter, blandt andet: 
tema omkring smartphones, sociale 
medier og trivsel/ helhjed i skole og 
fritidstilbud (fælles normer og reg-
ler)/varieret skoledag / lejrskoler, ture 
– fællesskabsinitiativer m.m. 
 
Drøftelsen blev ikke afsluttet, Jacocb 
og Sisse fik opgave at samle op og 
konkretisere til næste møde i januar. 
 
 
Punkter og input kan sendes til Jacob 
og Sisse. 
 
 
 
 
Punktet om matrikelsmøder tages op 
på mødet d 19/1. Skoleledelsen giver 
et oplæg. 
 
Styregruppen for skolestruktur har be-
sluttet at forkorte processen. Kort snak 
om mødet d 26/1. Skoleledelsen delta-
ger ikke i mødet men er facilitator. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 Sidste halvdel af maj – dilemmamøde med 

drøftelse af de forskellige scenarier. Deltagelse 
af politikere, skolebestyrelser, skoleledere og 
forvaltning. 
 

 Primo juni - scenarier sendes i høring. Hø-
ringsfrist primo juli. 

 
Dato Skoledistrikt 
19/1 Tikøb 
25/1 Hornbæk 
26/1 Espergærde 
31/1 Helsingør 
1/2 Snekkersten 
7/2 Hellebæk 

 
Forældreinddragelse er gennem møde for forældre 
d.26.januar 2023, bestyrelsen vil blive spurgt frem til 
maj, formentlig gennme netvørk for formænd. Skole-
bestyrelser inviteres til dilemmamøde i anden halvdel 
af maj. 
Efterfølgende vil der være en formel høring om ud-
valgte scenarier for kommende skolestruktur. 
 
Bestyrelsen drøfter processen, herunder ideer og til-
tag til at involveringsmødet i januar får et stort frem-
møde. 
 
02c Henvendelser til Byråd og Børne og Uddan-
nelsesudvalg 
Bestyrelsen har efter sidste mødes vedtagelse om at 
skrive til Byråd og udvalg fået svar på henvednel-
serne vedr. henholdsvis manglende anvendelse af hø-
ringssvar i belsutningsprocesserne omkring besperal-
ser på klubområdet, etabelring af daginstitution ved 
Mørdrupskolen og besparelser i Team V. 
 
Bestyrelsen fra fået svar fra Bormester Benedikte 
Kiær, Byrådsmedlemmerne Gert Dyrekjær, Silas Dre-
jer og Christian Donatsky. 
Det foreslås at bestyrelsen kommunikerer dialogen 
videre til forældre via Aual og hjemmeside, at der la-
ves en kort nyhedsinfo til forældrene fra bestyrelsen. 
 
Bilag: svar fra politikerne. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Formand og næstformand beder om 
input til svar på modtagende hendven-
delser. Forældrene modtager en revi-
deret udgave af svaret på Aula. 
 
 
 
 
 

03. Sager til beslutning 
 
03.a. Høring vedr. fremtidig kluborganisering 
efter behandling i BU 
 
03.b Høring om besparelser på Team V efter be-
handling i BU 
 
Bilag vedlagt vedr. begge høringer. 
Skolebestyrelsen har før udtalt sig til begge spørgs-
mål. 
 
BU har fastholdt et ønske om at omdanne klubområ-
det til SFO2, men med en mindre stigning i forældre-
betaling og med en mulighewd for at opkræve beta-
ling for ture m.m. 

 
 
Bestyrelsen læner sig op af høringssv-
ret fra Espergærde Fritidscenter. 
 
Bestyrelsen fastholder at besparelse 
på Team V er en dårlig ide, efterspør-
ger baggrund for skæv fordeling på 
besparelsen mellem specialskolerne, 
en mere rationelt begrundet model. 



Bestyrelsen kan udtale sig til dette. 
 
BU har tilsvarende behandlet besparelse på kr. 2.1 
mio vedr. Team V. BU har besluttet at dele besparel-
sen op, så Team V skal spare kr. 1 mio., mens resten 
skal fordeles på H-, D- og X-klasserne. 
Bestyrelsen kan udtale sig til høringen. 
 
 
 
04. Evt 
 
  

Spørgsmål til den reviderede budget 
tildelingsmodel:  
Skolen har netop modtaget den og vi 
arbejder med at kvalificere brudget for 
2023, tages op i januar. 
 
 

05. Punkter til kommende møder - overføres 
 
Matrikelmøder i foråret 2023 
 

 

05. Mødeplan for skoleåret  
 
2022/23 
Datoer for skolebestyrelsen : 
onsdag d.23.nov.     22    MØR    
torsdag d.19.jan.     23    ES 
mandag d.20.marts  23   GRY 
tirsdag d.25.april     23    GRY 
onsdag d.24.maj      23   GRY 
 

 

 
Referent: /  


